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Milí čtenáři,  

zima se nám pomalu, ale jistě blíží ke konci a mnozí z vás už určitě nedočkavě vyhlíží jaro. 

Letos jsme si dosyta užili sněhu i ledu a sedmáci se s námi podělili o své zážitky 

z lyžařského výcviku. V únoru se školní tým zaměstnanců rozrostl o 3 nové milé tváře. Co 

nám o sobě dámy prozradily? To se dozvíte v rozhovorech s nimi. Divadelníci připomenou 

svoji činnost a pozvou vás na nové divadelní představení, dozvíte se zajímavosti o známých 

celebritách, můžete se inspirovat tipy na výlet, naučíte se trik, jak snadno namalovat 

krásnou růži, začtete se do nového komiksu na pokračování, ve kterém se seznámíte 

s Bleskmanem, blíže představíme ZOO Plzeň, kam se chytají žáci 1. stupně na výlet, 

zapátráme po původu svátku „Dne žen“ a nebudou chybět pranostiky spojené s jarem.  

Krásné jaro a příjemné čtení vám přeje 

                                                                                                                       Mgr. Jitka Černíková 

 

 

Existují věci, které nám prostě nejdou nakreslit a jednou takovou nenakreslitelnou věcí je určitě 

růže. Kopretinu dokáže nakreslit kde kdo, ale ta růže je umění…  A když už se ji náhodou 

pokusíme nakreslit tak to vypadá spíš, jako když děti ve školce kreslí klubíčka, než aby to 

vypadalo alespoň jako kytka. A proto menší tip jak tuhle záhadnou rostlinu kreslit:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pak už jen dodělat stonek, listy, trny… a vybarvit.  

 Anna Větrovská 



Rozhovor s paní Mgr. Ivanou Ratajovou 

 

1) Jaký máte dojem po dvou týdnech učení? 

Mám příjemné dojmy, všichni jsou milí, vstřícní a ochotní, moc si toho vážím.  

 

2) Chtěla byste mít vlastní třídu? 

Určitě bych se tomu nebránila. 

 

3) Chtěla jste být učitelkou odmala? 

Většinu času ano 

 

4) Jaké předměty učíte? 

Český jazyk, občanskou výchovu, výchovu ke zdraví, dějepis, fyziku, tělocvik, výtvarnou výchovu 

a pracovní činnosti 

 

5) Kde všude jste učila? 

Učila jsem na Základní škole T. G. Masaryka v Sedlici a teď jsem zakotvila v Miroticích. 

 

6) Líbí se vám váš kabinet? 

Aktuálně se bude celý přestavovat a nově vybavovat, tak se těším na krásné prostředí. 

 

7) Byla jste už někdy za hranicemi? A kde? 

Ráda cestuji a poznávám novou kulturu, ale zatím jsem nenavštívila žádnou výrazně exotickou 

zemi – Řecko, Chorvatsko, Itálii, Bulharsko, Turecko, Velkou Británii, Slovinsko, Polsko, 

Rakousko, Německo, Slovensko. 

 

8) Jaké umíte jazyky? 

Kromě mateřského jazyka jsem se ve škole učila němčinu a angličtinu. 

 

9) Máte zvíře? Jaké je vaše nejoblíbenější zvíře? 

Mám králíčka, původně měl být zakrslý, ale podle všeho nejspíš není. 

Oblíbených zvířat mám víc – psy, opice, žirafy, lenochody,… Každé má svoje.  

 

10)  Co děláte o volném čase? 

Bavím se s přáteli, čtu, sportuji, cestuji, dívám se na filmy a seriály, poslouchám hudbu, hraji si 

s počítačem, vedu kroužek Taneční školičky atd. Nudu neznám!  

 

11)  Děláte nějaký sport? Jaký je váš nejoblíbenější? 

Snažím se alespoň trochu hýbat. Cvičím alpinning, podle počasí běhám a když to jde, tak lyžuji, 

jezdím na kole, plavu, zahraju si ráda badminton, ping pong nebo florbal. 

 

12) Nejoblíbenější youtuber? 

Aktivně nesleduji žádné youtubery, mám o nich jen mírné povědomí, baví mě třeba sympatická 

Mama Lifestyle. 

 

13) Nejoblíbenější zpěvák? 

Robert Kodym, David Koller, Richard Krajčo, Bryan Adams, Kurt Cobain, John Lennon,… 

 

14) Jaký byl váš nejoblíbenější předmět na ZŠ? 

Český jazyk 
 

                                                                                        Kvardová, Schwanová, V. Vokatá 

 



Lyžařský kurz – Zadov 2017  

Ve dnech 5. – 10. 2. 2017 absolvovali žáci naší školy lyžařský výcvikový kurz na Zadově. Kurz je určen 

prioritně pro žáky 7. třídy, ale doplňují je i žáci tříd osmé a deváté. První okamžiky na lyžích byly pro 

někoho kritické, jelikož polovina žáků nikdy nelyžovala. Nakonec se ale všem podařilo s většími či 

menšími úspěchy sjezdovku zvládnout. V rámci odpočinkového dne jsme navštívili horskou službu Zadov, 

kde jsme se dozvěděli, co vše práce horské služby obnáší. Během přednášky jsme byli také obeznámeni se 

základy první pomoci a mohli jsme si prohlédnout zajímavé pomůcky, které pracovníci horské služby k 

výkonu svého povolání využívají. Odpoledne nás potom čekal bowling a večer se zdatnější lyžaři vydali na 

noční lyžování na sjezdovce v areálu Kobyla. Všichni, kteří lyžování ovládali, měli možnost naučit se 

doplňkově jízdu na snowbladech a na snowboardu. Velké poděkování patří Miroslavu Zahrádkovi, který se 

staral o naše snowboardové začátečníky i pokročilé, a také našemu skvělému kuchaři Michaelu Královi za 

kompletní servis v oblasti stravování.  

Lucie Cihlářová  

 

 

 

 



LYŽAŘSKÝ VÝCVIK 2017 

Žáci naší školy se letos v únoru opět zúčastnili lyžařského kurzu na Šumavě. Mnozí sedmáci vyjeli do hor 

úplně poprvé, proto jsme se jich zeptali, jak si akci užili a co se jim nejvíce líbilo.  

Andrea Valentová: Na horách se mi líbilo noční lyžování, taky bowling. Taky mě bavila naše služba 

v kuchyni. Měli jsme i dobrého kuchaře. Ve volném čase jsme byli ve společenské místnosti a hráli karty, 

poslouchali písničky. Byli jsme i na pokojích a povídali si. Na horách se mi líbilo a chtěla bych tam zase.  

Lucie Vokatá: Jsem ráda, že jsem se naučila dobře lyžovat a že mě to i bavilo. Nejvíc jsem se těšila na 

noční lyžování. Jídlo bylo super. Byl to fajn výlet s naší třídou a hned bych jela znovu.  

Kateřina Cízlová: Na horách se mi líbilo. Naučila jsem se tam lyžovat a učitelky z nás měly radost. Pan 

kuchař nám vařil chutná a libová jídla. Počasí bylo krásné a bylo tam hodně sněhu. Jela bych na hory zase 

znovu.  

Martin Žabka: Ze začátku to bylo těžký, ale pak mě to začalo bavit. Nejvíc na tom všem se mi líbilo jídlo 

a vždycky večer jsme koukali na filmy a jedli sladkosti.  

Věra Vokatá: Na lyžáku se mi líbilo. Byla tam zábava. Asi nejlepší tam bylo jídlo. Také asi všechny 

bavily Kájovy „típky“. Škoda, že jsme tam nebyli déle. Docela dost tam byla každý den mlha. Také jsem 

ráda, že jsem šla na noční lyžování na Kobylu. Tam jsem se to naučila lépe. Myslím, že ti lidé, kteří z naší 

třídy nejeli, udělali chybu. Moc se mi tam líbilo.  

Zuzana Schwanová: Na lyžáku se mi moc líbilo, protože jsme měli super kuchaře, učitelky a hlavně DJe 

Matěje Krále. Kdybych mohla, byla bych tam dýl. Hlavně tam byla super skupina lidí. Chci tam jet znovu.  

Anna Větrovská: Lyžák byl super. Téměř každý se naučil výborně lyžovat. Dobře nám vařili. Ze začátku 

byla sice mlha, ale jinak počasí super. Myslím si, že každý by jel znovu nebo by alespoň lyžák prodloužil. 

A nic bych neměnila, snad na nás zbyde místo i příští rok.  

Ondřej Hrabačka: Na lyžařském výcviku se mi moc líbilo. Nejlepší bylo večerní lyžování na Kobyle. 

Také tam byla dobře upravená sjezdovka vedle naší chaty, kde převážně probíhal náš výcvik.  

Viktorie Maříková: Na lyžařském výcviku se mi moc líbilo, bylo hezké počasí, dobré jídlo a i na 

snowboardu nás naučili jezdit. Byl to super výlet a klidně bych si ho zopakovala.  

 



 

 

Představujeme Vám Youtuberku Shopaholic Nicol. 

Její Youtube kariéra začala asi před šesti lety. Její první videa byly především hauly, ale 

zanedlouho začala i s tagy, vlogy a challengy. Její videa jsou hlavně o módě, ale můžete tam i 

najít videa s jinými  Youtubery. Pomohla i známému youtuberovi  Jmenuju Se Martin. 

Shopaholic Nicol pravé jméno je Nikola Čechová, je jí 27 let a narodila se 6. 12. 1989. Bydlí ve 

svém bytě v Praze. Miluje módu a kosmetiku, květiny, svíčky a hlavně mašle. Má také svoje 

trička a tašky s jednoduchým designem. Navrhovala oblečení skupině Slza. Jako zajímavost 

uvádím, že se Nikola umístila v časopisu Forbes mezi 77 nejvlivnějšími Čechy a to na 42. místě. 

Můžete se s ní setkat na akcích jako třeba Cinetube a na Utuberingu. 

 

 

                                                                                                                                        Zuzana Schwanová 

 



Divadelní kroužek hlásí… 

Úspěch loňského vystoupení, kdy se nám podařilo vybrat a předat Záchranné stanici Makov 

krásných 4.556 Kč, nás ještě více motivoval k práci, a proto pro vás také v letošním roce 

připravujeme nové divadelní představení. V říjnu jsme zahájili přípravy na scénáři, na 

kterém se mohli podílet všichni členové kroužku.  

Zvířata nás baví, proto jsme jim zůstali věrní. Opět se můžete těšit na živá zvířátka během 

představení. Rádi pomáháme, proto celý výtěžek z akce znovu věnujeme, tentokrát 

kočičímu útulku „Šance pro kočku“. Stejně jako loni bude zajištěno i občerstvení formou 

divadelního bufetu.  

Z technických důvodů se naše vystoupení uskuteční již na konci března. Čeká nás ještě 

spoustu práce a čas neúprosně běží, proto doufáme, že vše stihneme kvalitně připravit a 

herci nazkouší včas své role.  

Představení NALEZENEC pro vás připravují: 

Jakub Casanova, Kateřina Cízlová, Romana Grecmanová, Ondřej Hrabačka, Kateřina 

Kroupová, Martin Kučera, Natálie Kvardová, Andrea Valentová, Šárka Valtrová, Anna 

Větrovská, Věra Vokatá a Jitka Černíková 

 

Poděkování od Záchranné stanice Makov, zveřejněné na Facebooku: 

Záchranná stanice živočichů Makov 25. červen 2016 · 

  

Dnes nám paní učitelka Jitka Černíková přinesla příspěvek od dětí a rodičů ze Základní školy Mirotice. 

Děti ze šesté třídy v rámci Divadelního kroužku nacvičily a sehrály divadelní představení a celý výtěžek    z 

dobrovolného vstupného věnovaly zvířátkům v Záchranné stanici Makov. Celkem se vybralo 4 556,- Kč. 

Všem dětem i paní učitelce mooc děkujeme a přejeme jim hezké prázdniny.  

https://www.facebook.com/Záchranná-stanice-živočichů-Makov-182110685223258/?ref=nf
https://www.facebook.com/Záchranná-stanice-živočichů-Makov-182110685223258/?ref=nf
https://www.facebook.com/Záchranná-stanice-živočichů-Makov-182110685223258/
https://www.facebook.com/182110685223258/photos/a.309480385819620.56567.182110685223258/831689333598720/?type=3&permPage=1


KAM NA VÝLET? 
 

Vamberecké mumie v broumovském klášteře 

V rozsáhlých sklepeních broumovského kláštera je uloženo celkem 34 mumií 

pocházejících z krypty farního kostela sv. Prokopa ve Vamberku. Expozice 

Vambereckých mumií je možné zhlédnout za příplatek po prohlídce kláštera.  

 

Škoda Muzeum 
Automobilka ŠKODA AUTO se jako jedna z mála může pochlubit více než 

stodvacetiletou nepřerušenou výrobní tradicí. Muzeum vám představí její 

příběh, který se od roku 1895 odehrává v Mladé Boleslavi. 

 

 

Tajemné znojemské podzemí - největší systém podzemních chodeb a sklepů 

v ČR 

Znojemské podzemí je labyrint proplétajících se podzemních chodeb, místy až 

čtyřmi patry nad sebou, o celkovém rozsahu cca 25 km. Podzemní síť chodeb 

dodnes udivuje důmyslně budovanými větracími šachtami, kouřovody a 

studnami. Do tajemna můžete nahlédnout na prohlídkové trase až s hororovým 

laděním. 

                                                                                                                                                   

Anna Kvěchová  
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Ben Cristovao  

Narodil se 8. června 1987, je mu 29 let. Ben je známý zpěvák, textař, herec a sportovec. Jeho matka 

pochází z Čech a otec z Angoly. Jeho mladší sestrou je stand up komička Bianca Cristovao. V roce 2009 

byl finalistou talentové soutěže Česko Slovenská Superstar, kde skončil na 7. místě. V roce 2013 byl Ben 

Cristovao a jeho videoklip Bomby nominován v kategorii „Videoklip roku“ v anketě Český slavík. Coby 

předskokan vystupoval například před americkou elektro-popovou skupinou Far East Movement či 

kubánsko-americkým rapperem Pitbullem.  

Hrál menší roli Maxe v seriálu Ordinace v růžové zahradě. Vystupoval také v reklamě Garnier s písní 

„Pure girl“. Ben Cristovao zpívá v češtině a angličtině, vystupuje s koncertní show aktivně v Čechách i na 

Slovensku. Nejznámějším songem se stala písnička „Sweet Chilli“, která na několik týdnů obsadila první 

příčku na několika rádiích. Ben Cristovao také už skoro rok posiluje a mění své tělo na gladiátora kvůli 

projektu Barbaři a natáčení krátkého patnáctiminutového filmu k písni Město.  

Jeho oficiální facebookové stránky patří k nejúspěšnějším v počtu fanoušků mezi českými interprety. Ben 

Cristovao se profesionálně věnoval snowboardingu. Jeho největším úspěchem bylo první místo na Českém 

poháru série 4x4 v roce 2006. V roce 2012 uvedl, že se profesionálně přestal snowboardingu věnovat po 

úrazu.  

Má spoustu písniček např.: Bomby, Sweet chilli, Žiju proto, Na zdraví, Chci, Spi, Most, Mimozemšťanka, 

MOLLY, Úžasná, Stop, Mam, Moje, Bad girl, Tělo, Postel, Nemůžu si dovolit, Pure Girl, Těžký váhy, 

IronBen, atd.  

 

 

 

                                                                                                     Andrea Valentová 

https://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8Cesko_Slovensk%C3%A1_SuperStar_(sez%C3%B3na_1)
https://cs.wikipedia.org/wiki/2013
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8Cesk%C3%BD_slav%C3%ADk
https://cs.wikipedia.org/wiki/Far_East_Movement
https://cs.wikipedia.org/wiki/Pitbull_(rapper)
https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Sweet_Chilli&action=edit&redlink=1
https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Gladi%C3%A1tora&action=edit&redlink=1
https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=M%C4%9Bsto_(p%C3%ADse%C5%88)&action=edit&redlink=1
http://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwj0iq6sy5bSAhXIVRQKHX3CDMUQjRwIBw&url=http://bandzone.cz/bencristovao&psig=AFQjCNFTzOQ6EPzOI_dl06qV__lDgOKATA&ust=1487402250982756
https://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiLkuD5y5bSAhVBVRQKHVjAA8kQjRwIBw&url=https://spravy.cohladas.sk/Lucia_Mokr%C3%A1%C5%88ov%C3%A1_fotky&psig=AFQjCNFTzOQ6EPzOI_dl06qV__lDgOKATA&ust=1487402250982756


 

Komu darují „divadelníci“ letošní výtěžek z představení? 

Veškeré peníze z letošního divadelního představení věnujeme kočičímu útulku „Šance pro 

kočku“, který najdete v Žíkově u Sušice. Útulek se stará o opuštěné, zatoulané a týrané 

kočičky. Přesto, že kočka je nejpočetnějším opuštěným zvířetem, počet útulků pro pejsky 

značně překračuje ty pro kočky a města tuto činnost téměř nikde nepodporují. Dobrovolníci 

z útulku se kočičkám věnují ve svém volném čase, bez podpory měst, z větší části 

z vlastních finančních prostředků s podporou  soucitné veřejnosti.  

O opuštěné kočičky se v Žíkově starají již od roku 2000 a v současné době pečují asi o 

stovku svěřenců. Snaží se pomoci co největšímu počtu koček, hledají pro ně vhodný a 

prověřený domov a těm, které ho nenajdou hned nebo vůbec, chtějí zajistit příjemný pobyt. 

Pořádají a účastní se umísťovacích výstav s cílem najít ještě více nových kočičích domovů. 

Volně žijící kočky odchytávají a kastrují, vrací je zpět do lokalit, ze kterých byly odchyceny 

a zajišťují krmení, v případě nutnosti i veterinární péči. V útulku se podařilo vytvořit mini 

síť dočasné péče, což znamená velkou pomoc v situacích, když již není kam nalezenou 

kočičku dát. Útulek se zároveň snaží o co největší osvětu ohledně nutnosti kastrací, aby se 

nezvyšoval již tak neskutečně vysoký počet opuštěných kočiček. 

Milovníci kočiček mohou pomoci nejen finančními a věcnými dary, ale i formou „osvojení“ 

nebo „adopce na dálku“. Některé handicapované kočičky není možné umístit do rodiny a 

musí zůstat v útulku. Další vítanou pomocí je darování výrobků na prodej a propagace 

útulku.   

                               

https://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjOhty9iZDSAhUBshQKHVDAAfAQjRwIBw&url=http://sumava.wixsite.com/utulek-zikov/blank&psig=AFQjCNEP9-IQFtD2pXCzW4JvXeOHM3vjFQ&ust=1487178407004190


Členové Divadelního kroužku při ZŠ M. Alše 

Vás srdečně a s radostí zvou na divadelní představení 

 

NALEZENEC 

 

 

KDE: Aula ZŠ M. Alše v Miroticích 

KDY: 24. března 2017 v 17:00 hodin 

Svačinu nechte doma, občerstvení zajistí náš divadelní bufet. 

Vstupné dobrovolné 

Výtěžek věnujeme kočičímu útulku „Šance pro kočku“ v Žíkově u 

Sušice, který se stará o opuštěné, zatoulané a týrané kočičky. 

www.sanceprokocku.cz 

http://www.sanceprokocku.cz/


JARNÍ  PRANOSTIKY 
   
Březen suchý, duben mokrý, květen větrný – pytle obilím naplním. 
 
Chladno a večerní mlhy v máji, hojnost ovoce a sena dají. 
 
Hojný květ - plný úl. 
  
Březen - za kamna vlezem. 
 
Na Řehoře hory hučí a sedláci doma čučí.  
 
Na svatého Řehoře, čáp letí přes moře, žába hubu otevře, šelma sedlák, 
který neoře.  
 
Na svatého Jiří vylézají hadi, štíři. 
 
Na svatého Jiří trávu nezastaví čtyři.  
 
Kolik je v březnu mlh, tolik je v květnu mrazů. 
 
Čím kvete trní později, tím méně bude obilí. 
 

 
 

 

Anna Kvěchová 
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MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN 
 

Ačkoli se mezinárodní den žen (MDŽ) slaví každý rok 8. března, základní myšlenka tohoto svátku není dnes 

už tolik známá. Nejčastěji bývá tento den spojován s československým socialistickým režimem, Právě kvůli spojení s 

bývalým režimem přestali v současné době někteří tento den slavit, neboť se podle nich jedná pouze o uměle 

vytvořený komunistický svátek. Skutečnost je ale jiná. Počátky tohoto významného dne sahají hlouběji do historie, 

mnohem dále než vůbec komunistické hnutí vešlo u nás ve známost. 

Původní základní myšlenkou MDŽ je občanská a politická rovnoprávnost mužů a žen, zapojení žen do 

rozhodovacích procesů, zavedení volebního práva pro ženy a odstranění genderové diskriminace. MDŽ by tedy 

neměl být spojován s komunismem, ale s mnohaletým mezinárodním bojem za ženská práva a rovnoprávnost mužů a 

žen. Jako takový je MDŽ důležitým dnem každoročně připomínajícím nikoli éru komunismu, ale boje žen za svá 

práva. 

Mezinárodní den žen má svůj původ v době sociálních krizí a příprav států na nadcházející světovou válku. 

V této době se začaly ženy zasazovat o svá práva a pronikat tak do veřejného života. Počátky můžeme spatřovat v 

roce 1907, kdy se konal první mezinárodní sjezd socialistických žen ve Stuttgartu. Právě zde padl návrh, aby se ženy 

určitý den v roce scházely a požadovaly volební právo. Této konference se účastnilo téměř 60 delegátek z 15 zemí. 

Důvodem proč se měly ženy v boji za svá práva scházet v jeden určitý den, byla snaha upozornit na tuto 

problematiku širokou veřejnost, jak ženy, tak také muže. 

V roce 1908 se pak sešlo několik tisíc žen a pochodovalo ulicemi v New Yorku. Demonstrovaly za zkrácení 

pracovní doby, zvýšení mezd, volební právo a za politická a hospodářská práva pro ženy. Od tohoto roku se pak ve 

Spojených státech začal slavit poslední únorovou neděli „Národní den žen“. V Evropě byl Den žen zaveden o dva 

roky později, v roce 1910, na druhé mezinárodní konferenci socialistických žen v Kodani, 

Později se dnem žen stal 8. březen, který se ustálil po první světové válce a to především vlivem 

demonstrace žen a jejich protestních akcí proti 1. světové válce konaných v Petrohradě 23. února roku 1917. Po 

abdikaci cara byla ustavena prozatímní vláda, která schválila volební právo žen. Podle gregoriánského kalendáře je 

23. únor vlastně 8. březen a proto se tento den ustanovil jako Mezinárodní den žen. 
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Rozhovor s paní Petrou Soukupovou  

Co přesně u nás ve škole děláte? Asistentku pedagoga, původně v mateřské školce.  

Máte nějaké zvíře? Ne 

Co děláte ve volném čase? Spinning – cvičení 

Líbí se Vám tady? Líbí. 

Baví Vás práce s dětmi? Baví.  

Jaké je Vaše nejoblíbenější jídlo? Pizza.  

Jaký je Váš nejoblíbenější zpěvák? Nemám.  

                                                                                                                                                   

 

Rozhovor s paní Květou Zbíralovou 

Jak se Vám tu líbí?  

Líbí   

Jak dlouho pracujete ve školství a kde všude jste pracovala? 

Od roku 2002 pracuji ve školství, tedy 14 let. Pracovala jsem na ZŠ a ZŠS Blatná.  

Chtěla byste tu něco změnit nebo předělat?  

Ne, časem uvidíme, co přijde za nápady a přání od dětí.  

Proč jste si vybrala práci s dětmi?  

Dělám práci, která mě uspokojuje a baví. Mám ráda děti a ráda s nimi komunikuji.  

Jak se chovají děti v družině? 

Teď jsme ve fázi poznávání se navzájem. Zvykáme si na sebe.  

Jaká je Vaše oblíbená barva? 

Mám více barev, tak třeba oranžová, tyrkysová.  

Které je Vaše nejoblíbenější zvíře a máte nějaké doma? 

Zvířata mám ráda a doma máme psa Atillu, velké plemeno Howavart. Doma jsme měli spoustu zvířat: myši, 

pískomila, papoušky, rybičky, křečky, morče, kočku, zebřičky – podle potřeby a přání dětí. 

Jaké máte koníčky? 

V létě ráda plavu a sluním se. V zimě jezdím na běžky a bruslím nebo si zahraji squash. Přečíst si knihu je taky relax. 

Kino, divadlo, koncert, přátelé.  

                                                                                                                                                                        Kvardová, V. Vokatá 

 

 



ZOO PLZEŇ 

V květnu 2017 se chystají žáci 1. stupně na výlet do ZOO Plzeň. Připravili jsme pro ně proto 

krátký článek, aby věděli, na co se mohou těšit.   

Zoologická a botanická zahrada města Plzně je zoologická a zároveň botanická zahrada v 

Plzni, druhá nejstarší zoo v České republice. Plzeňská zoo je nejnavštěvovanější turistickou 

atrakcí Plzeňského kraje a 4. nejnavštěvovanější zoo v České republice. Od roku 2007 

překračuje pravidelně roční návštěvnost počet 400 000 osob. 

Zoo v západočeské metropoli vznikla již v roce 1926 na břehu řeky Radbuzy v městské části 

Doudlevce. Od roku 1963 zoo působí v současném areálu na Lochotíně, kde se v roce 1981 

sloučila se sousední botanickou zahradou. 

Od února 2001 slouží po tříleté rekonstrukci expozice AKVA-TERA, což je samostatná expozice 
v centru Plzně, kde návštěvníci v biotopových smíšených nádržích poznají bezobratlé, ryby, 
obojživelníky a plazy. 

Nový směr vývoje zoo je patrný například na prezentaci opic, kde místo původních pěti druhů v 
jediném pavilonu chová nyní zahrada více než 30 druhů rozložených asi na sedmi místech. 
Žádná opice již v podstatě neví, co je to mříž. Šimpanzi mají od léta roku 2000 k dispozici 
přírodní výběh s trávou, keři a stromy a současná skupina má proti původnímu páru již 6 členů. 

V roce 2012 byla otevřena další unikátní expozice "Svět v podzemí", která představuje různé typy 

podzemních prostor a jejich živé obyvatele. Později byla rozšířena o muzeální expozici slavné 

cestovatelské dvojice Jiří Hanzelka – Miroslav Zikmund s názvem „Past na rovníku“. Roku 2014 

přibyly v ZOO dva expoziční celky v rámci projektu Stopy člověka v přírodě - Amazonie a 

Středomoří. 
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